
 

 

1 

OR.IV.0022.1.19.2024 

PROTOKÓŁ NR 2/2024 

z posiedzenia Zarządu Powiatu Raciborskiego 

w dniu 22 maja 2024 r. 

Starostwo Powiatowe w Raciborzu 

Plac Okrzei 4, 47 – 400 Racibórz 

 

Obecni na posiedzeniu Zarządu Powiatu Raciborskiego, według listy obecności, 

stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczył Starosta Grzegorz Swoboda. Przewodniczący posiedzenia 

stwierdził, na podstawie listy obecności, wymagane quorum Zarządu Powiatu Raciborskiego 

do podejmowania uchwał. Ponadto poinformował o chwilowej nieobecności Wicestarosty 

Ewy Lewandowskiej. Jednocześnie wyjaśnił, że ze względu na zaplanowany dzisiaj konwent 

włodarzy Gmin Powiatu Raciborskiego, posiedzenie zwołano wcześniej niż informowano  

na poprzednim spotkaniu. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 08.00, odbyło się w budynku A, na I piętrze,  

w sali Zarządu. 

Starosta zaproponował, aby oddawanie głosu sygnalizowane było poprzez 

podniesienie ręki. Przed każdym głosowaniem będzie zadawał pytanie kto jest za danym 

rozstrzygnięciem, przykładowo zaakceptowaniem/podjęciem uchwały, itp. 

Starosta wniósł o rozszerzenie porządku posiedzenia o opinię Komisji Edukacji, 

Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu Raciborskiego z posiedzenia w dniu 21 maja 

2024 r. Ww. materiał dodatkowy zostanie omówiony w końcowej części protokołu. 

Starosta zapytał, kto jest za przyjęciem porządku posiedzenia? 

Po zmianach, Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 4 Członków (nieobecna  

w tej części posiedzenia Wicestarosta Ewa Lewandowska) – 4 głosami za, 0 głosów przeciw, 

0 głosów wstrzymujących – przyjął szczegółowy porządek posiedzenia, który stanowi 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Starosta wyznaczył Członków Zarządu, Sekretarza Powiatu, Skarbnika Powiatu  

do zreferowania poszczególnych punktów porządku posiedzenia, zgodnie z podziałem 

kompetencji w zakresie nadzoru i koordynacji spraw prowadzonych w komórkach 

organizacyjnych Starostwa Powiatowego w Raciborzu i jednostkach organizacyjnych Powiatu 

Raciborskiego. 
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TEMATYKA  POSIEDZENIA: 

 

1. Przyjęcie Protokołu Nr 1/2024 z posiedzenia Zarządu Powiatu Raciborskiego  

w dniu 15 maja 2024 r. 

2. Projekty uchwał Zarządu Powiatu Raciborskiego. 

3. Sprawy bieżące. 

4. Wizyta Dyrektora Zamku Piastowskiego w Raciborzu i Zastępcy Dyrektora ds. wystaw 

Zamku Piastowskiego w Raciborzu. 

 

Starosta przekazał, że kolejne planowane posiedzenie odbędzie się w tut. Starostwie  

28 maja 2024 r. o godz. 08.00. 

 

Ad. 1 

 

Starosta zapytał, kto jest za przyjęciem Protokołu Nr 1/2024 z posiedzenia Zarządu Powiatu 

Raciborskiego w dniu 15 maja 2024 r. bez odczytywania, który był do wglądu  

w Wydziale Organizacyjnym? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 4 Członków (nieobecna w tej części posiedzenia 

Wicestarosta Ewa Lewandowska) – 4 głosami za, 0 głosów przeciw, 0 głosów 

wstrzymujących – przyjął Protokół Nr 1/2024 z posiedzenia Zarządu Powiatu Raciborskiego 

w dniu 15 maja 2024 r. 

 

Ad. 2 

 

Starosta poprosił Skarbnika Powiatu Romana Nowaka o przedstawienie projektów uchwał 

Zarządu w zakresie spraw finansowych. 

 

W tym miejscu na posiedzenie przybyła Wicestarosta Ewa Lewandowska. 

 

Skarbnik Powiatu zapoznał zebranych z projektem uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego 

w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu Raciborskiego na 2024 rok (rezerwa). 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

821976. 
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Po dyskusji, Zarząd Powiatu Raciborskiego wycofał z porządku posiedzenia projekt uchwały 

Zarządu Powiatu Raciborskiego w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu 

Raciborskiego na 2024 rok (rezerwa), postanawiając, że do zaproponowanych zmian  

w budżecie powróci na jednym z kolejnych posiedzeń. 

 

Skarbnik Powiatu omówił projekt uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego w sprawie 

dokonania zmian w budżecie Powiatu Raciborskiego na 2024 rok wraz z autopoprawkami. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

821977. 

Starosta zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 

Powiatu Raciborskiego na 2024 rok wraz ze zgłoszonymi przez Skarbnika Powiatu 

autopoprawkami? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – podjął uchwałę w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu 

Raciborskiego na 2024 rok wraz z autopoprawkami zgłoszonymi w trakcie posiedzenia. 

Po zmianach, Uchwała znajduje się w teczce nr OR.IV.0025.1.2024, która prowadzona jest  

w Wydziale Organizacyjnym. 

 

Skarbnik Powiatu przedstawił projekt uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego w sprawie 

zmiany rocznego planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych 

zadań zleconych powiatowi na rok 2024 wraz z autopoprawkami. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

821979. 

Starosta zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany rocznego planu 

finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych powiatowi 

na rok 2024 wraz ze zgłoszonymi przez Skarbnika Powiatu autopoprawkami? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – podjął uchwałę w sprawie zmiany rocznego planu finansowego 

zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych powiatowi na rok 2024 

wraz z autopoprawkami zgłoszonymi w trakcie posiedzenia. 

Po zmianach, Uchwała znajduje się w teczce nr OR.IV.0025.1.2024, która prowadzona jest  

w Wydziale Organizacyjnym. 
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Skarbnik Powiatu zapoznał zebranych z projektem uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego 

w sprawie zmiany planów finansowych Starostwa Powiatowego w Raciborzu oraz jednostek 

organizacyjnych Powiatu Raciborskiego na 2024 rok wraz z autopoprawkami. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

821981. 

Starosta zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany planów finansowych 

Starostwa Powiatowego w Raciborzu oraz jednostek organizacyjnych Powiatu Raciborskiego 

na 2024 rok wraz ze zgłoszonymi przez Skarbnika Powiatu autopoprawkami? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – podjął uchwałę w sprawie zmiany planów finansowych 

Starostwa Powiatowego w Raciborzu oraz jednostek organizacyjnych Powiatu Raciborskiego 

na 2024 rok wraz z autopoprawkami zgłoszonymi w trakcie posiedzenia. 

Po zmianach, Uchwała znajduje się w teczce nr OR.IV.0025.1.2024, która prowadzona jest  

w Wydziale Organizacyjnym. 

 

Wicestarosta Ewa Lewandowska zaprezentowała projekt uchwały Zarządu Powiatu 

Raciborskiego w sprawie sporządzenia i podania do publicznej wiadomości wykazu 

nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży położonej w Raciborzu. Przypomniała, że Rada 

Powiatu Raciborskiego w dniu 30 listopada 2021 r. wyraziła zgodę na sprzedaż prawa 

własności nieruchomości, oznaczonej geodezyjnie jako działka nr 1587/454, a.m. 4, obręb 

Starawieś, o powierzchni 1,2616 ha dla której prowadzona jest w Sądzie Rejonowym  

w Raciborzu księga wieczysta nr GL1R/00061976/4. Zgodnie z operatem szacunkowym  

z dnia 29 kwietnia 2024 r. sporządzonym przez rzeczoznawcę majątkowego, wartość 

przedmiotowej nieruchomości wynosi 1 198 520,00 zł. Cena wywoławcza sprzedaży prawa 

własności nieruchomości w pierwszym przetargu ustnym nieograniczonym wynosić będzie  

2 000 000,00 zł netto. Do wylicytowanej ceny zostanie doliczony podatek VAT w wysokości 

23%. Cena sprzedaży będzie podlegać zapłacie jednorazowo, nie później niż do dnia zawarcia 

umowy przenoszącej własność. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

821497. 

Starosta zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie sporządzenia i podania  

do publicznej wiadomości wykazu nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży położonej  

w Raciborzu? 
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Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – podjął uchwałę w sprawie sporządzenia i podania do publicznej 

wiadomości wykazu nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży położonej w Raciborzu. 

Uchwała znajduje się w teczce nr OR.IV.0025.1.2024, która prowadzona jest w Wydziale 

Organizacyjnym. 

 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis omówił:  

1) opinię Komisji konkursowej powołanej do zaopiniowania ofert złożonych ramach 

otwartego konkursu ofert na powierzenie do realizacji zadania publicznego                   

Powiatu Raciborskiego z zakresu przeciwdziałania przemocy domowej  

pn. „Przeprowadzenie w roku 2024 programu psychologiczno – terapeutycznego dla osób 

stosujących przemoc domową”,  

2) projekt uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego w sprawie wyboru najkorzystniejszej 

oferty w otwartym konkursie ofert na powierzenie do realizacji zadania publicznego 

Powiatu Raciborskiego z zakresu przeciwdziałania przemocy domowej. 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis poinformował, że powołana uchwałą 

Zarządu Powiatu Raciborskiego z dnia 7 maja 2024 r. Komisja konkursowa,  

po przeprowadzeniu opiniowania pod względem formalnym i merytorycznym, zaopiniowała 

Zarządowi ofertę Stowarzyszenia PERSONA na rzecz Promocji i Ochrony Zdrowia 

Psychicznego z siedzibą w Raciborzu jako spełniającą, w opinii Komisji, wymogi formalne  

i merytoryczne niezbędne do powierzenia Stowarzyszeniu realizacji powyżej wymienionego 

zadania. 

Ww. opinia Komisji konkursowej oraz projekt uchwały znajdują się w systemie 

informatycznym Mdok pod numerami UID 821767 i 821631. 

Po zapoznaniu się z opinią Komisji konkursowej, Starosta zapytał, kto jest za podjęciem 

uchwały w sprawie wyboru najkorzystniejszej oferty w otwartym konkursie ofert  

na powierzenie do realizacji zadania publicznego Powiatu Raciborskiego z zakresu 

przeciwdziałania przemocy domowej? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – podjął uchwałę w sprawie wyboru najkorzystniejszej oferty  

w otwartym konkursie ofert na powierzenie do realizacji zadania publicznego Powiatu 

Raciborskiego z zakresu przeciwdziałania przemocy domowej. 

Uchwała znajduje się w teczce nr OR.IV.0025.1.2024, która prowadzona jest w Wydziale 

Organizacyjnym. 
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Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis zapoznał zebranych z projektem 

uchwały Zarządu Powiatu Raciborskiego w sprawie sprawozdania z realizacji Programu 

współpracy Powiatu Raciborskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami,  

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2023 rok. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

821077. 

Starosta zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie sprawozdania z realizacji 

Programu współpracy Powiatu Raciborskiego z organizacjami pozarządowymi  

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – podjął uchwałę w sprawie sprawozdania z realizacji Programu 

współpracy Powiatu Raciborskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami,  

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2023 rok. 

Uchwała znajduje się w teczce nr OR.IV.0025.1.2024, która prowadzona jest w Wydziale 

Organizacyjnym. 

W toku dyskusji, na wniosek Członka Zarządu Powiatu Raciborskiego Rity Serafin, Zarząd 

polecił Kierownikowi Referatu Spraw Społecznych przygotować informacyjnie nazwy 

organizacji pozarządowych realizujących zadania publiczne Powiatu Raciborskiego  

w 2023 r., zgodnie z treścią pkt 2 załącznika do uchwały. 

 

 

W tym miejscu Starosta wykonał telefon do Dyrektora Zamku Piastowskiego w Raciborzu 

Krystyny Niklewicz, informując, że rozmowa odbywa się w trakcie posiedzenia Zarządu  

w trybie głośnomówiącym. W trakcie rozmowy poruszono kwestię darmowych wejść  

do multimedialnego muzeum, które zostało otwarte w siedzibie Zamku Piastowskiego  

w Raciborzu. Starosta kolejny raz powtórzył, że odwiedzjący Zamek powinni płacić za bilety 

wstępu, tym bardziej że na dzień dzisiejszy trwa akcja promocyjna, gdzie ulgowy bilet wstępu 

kosztuje 9 zł. Na tym rozmowę telefoniczną z Dyrektorem Zamku zakończono. 
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Ad. 3 

 

Skarbnik Powiatu omówił kartę informacyjną Wydziału Finansowego dot. przedstawienia 

zmian w planach finansowych Starostwa Powiatowego oraz jednostek podległych  

na 2024 rok. 

Ww. karta informacyjna znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

821804. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego zapoznał się ze zmianą planu finansowego Starostwa 

Powiatowego w Raciborzu na 2024 r. 

 

Skarbnik Powiatu zaprezentował kartę informacyjną Wydziału Finansowego  

dot. umieszczenia w Biuletynie Informacji Publicznej informacji, o których mowa w art. 37 

ustawy o finansach publicznych. 

Ww. karta informacyjna znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

821874. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego przyjął oraz polecił Wydziałowi Finansowemu umieścić  

w Biuletynie Informacji Publicznej w terminie do dnia 31 maja 2024 r. informacje nt.: 

 

1) wykonania budżetu Powiatu Raciborskiego, w tym kwoty deficytu/nadwyżki w 2023 roku, 

2) kwoty wykorzystanych środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej  

oraz niepodlegających zwrotowi środków z pomocy udzielanej przez państwa 

członkowskie Europejskiego Porozumienia o Wolnym Handlu (EFTA) w 2023 roku, 

3) kwoty zobowiązań wymagalnych, 

4) kwoty dotacji otrzymanych z budżetu jednostek samorządu terytorialnego oraz kwoty 

dotacji udzielonych innym jednostkom samorządu terytorialnego w 2023 roku, 

5) wykazu osób prawnych i fizycznych oraz jednostek organizacyjnych nieposiadających 

osobowości prawnej, którym w zakresie podatków lub opłat udzielono ulg, odroczeń 

umorzeń lub rozłożono spłatę na raty w kwocie przewyższającej łącznie 500 zł,  

wraz ze wskazaniem wysokości umorzonych kwot i przyczyn umorzenia w 2023 roku, 

6) wykazu osób prawnych i fizycznych oraz jednostek organizacyjnych nieposiadających 

osobowości prawnej, którym udzielono pomocy publicznej w 2023 roku. 

 

Starosta przedstawił kartę informacyjną Referatu Inwestycji i Remontów dot. wyrażenia 

zgody na złożenie wniosku o dofinansowanie zadania remontowego w ramach Rządowego 



 

 

8 

Funduszu Rozwoju Dróg – „Remont odcinka drogi powiatowej nr 3514 S ul. Kozielskiej  

w Rudniku”. 

Ww. karta informacyjna znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

821861. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego wyraził zgodę na złożenie wniosku w ramach Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg o dofinansowanie zadania remontowego pn.: „Remont odcinka 

drogi powiatowej nr 3514 S ul. Kozielskiej w Rudniku”. 

 

Starosta zapoznał zebranych z kartą informacyjną Referatu Inwestycji i Remontów dot.: 

1) wyrażenia zgody na odstąpienie od realizacji zadania pn. „Modernizacja odcinka drogi 

powiatowej nr 3523S wykorzystywanej jako dojazd do gruntów rolnych  

w gminie Rudnik, sołectwie Rudnik, obrębie geodezyjnym Rudnik”, 

2) wyrażenia zgody na wystąpienie do Zarządu Województwa Śląskiego w Katowicach  

z pismem o ujęcie zadania pn. „Modernizacja odcinka drogi powiatowej nr 3531S 

wykorzystywanej jako dojazd do gruntów rolnych w gminie Krzyżanowice, sołectwie 

Bieńkowice, obrębie geodezyjnym Bieńkowice oraz w gminie Krzanowice, sołectwie 

Bojanów, obręb geodezyjny Bojanów” do dofinansowania, 

3) wyrażenia zgody na opracowanie dokumentacji projektowej dla Przebudowy odcinka drogi 

powiatowej nr 3523S od ul. Parkowej w Strzybniku do ul. Kozielskiej w Rudniku  

oraz odcinka drogi powiatowej nr 3514S od ul. Kozielskiej w Rudniku do drogi krajowej  

nr 45. 

Ww. karta informacyjna znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

821857. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego wyraził zgodę na: 

1) odstąpienie od realizacji zadania pn.: „Modernizacja odcinka drogi powiatowej nr 3523S 

wykorzystywanej jako dojazd do gruntów rolnych w gminie Rudnik, sołectwie Rudnik, 

obrębie geodezyjnym Rudnik”. 

Powyższa decyzja związana jest m.in. z tym, iż Zarząd Dróg Wojewódzkich w Katowicach 

zlecił opracowywanie studium korytarzowego, materiałów do wniosku o wydanie decyzji                

o środowiskowych  uwarunkowaniach wraz z jej uzyskaniem oraz koncepcji programowej 

dla inwestycji pn.: „Północno-zachodnia obwodnica Raciborza”, której przebieg 

planowany jest od skrzyżowania/ronda drogi krajowej nr 45 i drogi wojewódzkiej nr 935  

do drogi wojewódzkiej nr 416 i przecinać będzie planowany do modernizacji przez Powiat 

Raciborski odcinek drogi powiatowej nr 3523S. Wobec powyższego realizacja tej 
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obwodnicy spowoduje zniszczenie zmodernizowanego odcinka drogi powiatowej nr 3523S 

dofinansowanego środkami z budżetu Województwa Śląskiego. Stąd na chwilę obecną 

realizacja tego zadania jest niezasadna. Ponadto za rezygnacją z realizacji tego zadania 

przemawia relatywnie niskie dofinansowanie z stosunku do kosztu całości zadania, 

2) wystąpienie do Zarządu Województwa Śląskiego w Katowicach o ujęcie zadania  

pn. „Modernizacja odcinka drogi powiatowej nr 3531S wykorzystywanej jako dojazd  

do gruntów rolnych w gminie Krzyżanowice, sołectwie Bieńkowice, obrębie geodezyjnym 

Bieńkowice oraz w gminie Krzanowice, sołectwie Bojanów, obręb geodezyjny Bojanów” 

na liście rankingowej wniosków objętych dofinansowaniem ze środków budżetu 

Województwa Śląskiego na rok 2024 przeznaczonych na budowę i modernizację dróg 

dojazdowych do gruntów rolnych, 

3) opracowanie dokumentacji projektowej dla Przebudowy odcinka drogi powiatowej  

nr 3523S od ul. Parkowej w Strzybniku do ul. Kozielskiej w Rudniku oraz odcinka drogi 

powiatowej nr 3514S od ul. Kozielskiej w Rudniku do drogi krajowej nr 45. 

 

Sekretarz Powiatu Beata Bańczyk przedstawiła informację o terminach posiedzeń komisji 

stałych Rady Powiatu Raciborskiego, zaplanowanych na maj 2024 r. 

Ww. informacja znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 821561. 

 

Sekretarz Powiatu omówiła opinię Komisji Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych Rady 

Powiatu Raciborskiego z posiedzenia, które odbyło się w dniu 21 maja 2024 r. 

Ww. opinia znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 822631. 

 

W toku dyskusji Zarząd Powiatu Raciborskiego ustalił, że w dniu 27 maja 2024 r.  

o godz. 14.30 przed posiedzeniem Komisji Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa  

w Starostwie Powiatowym w Raciborzu (budynek A, sala narad) odbędzie się spotkanie 

informacyjne ze Skarbnikiem Powiatu dotyczące zasad tworzenia i wprowadzania zmian  

w budżecie oraz Wieloletniej Prognozie Finansowej. Spotkanie adresowane będzie  

do chętnych radnych. 

 

W tym miejscu Skarbnik Powiatu przedstawił informację o wykonaniu dochodów bieżących 

Zamku Piastowskiego w Raciborzu, podkreślając, że do końca kwietnia br. dochody te 

zrealizowały się w wysokości 9 %, a powinny wynosić 33%. 
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Z kolei Wicestarosta Ewa Lewandowska zapoznała zebranych z ustaleniami, jakie miały 

miejsce podczas spotkania z Zastępcą Dyrektora ds. wystaw Zamku Piastowskiego  

w Raciborzu Grzegorzem Wawocznym w dniu 20 maja 2024 r. 

W trakcie spotkania Zastępca Dyrektora ds. wystaw Grzegorz Wawoczny zwrócił uwagę,  

że należy uregulować sprawy organizacyjne Zamku, w tym przygotować pakiet dokumentów 

dotyczących funkcjonowania jednostki po otwarciu muzeum multimedialnego. Podkreślił,  

że konieczne jest nie tylko przyjęcie cennika biletów wstępu, ale także nowego regulaminu 

korzystania z pomieszczeń oraz innych obiektów i urządzeń na Zamku. Ostatni taki regulamin 

został uchwalony przez Radę Powiatu Raciborskiego w 2013 r. i z oczywistych przyczyn  

nie obejmował otwartego w tym roku muzeum. 

Przyjęcie dokumentów organizacyjnych pozwoli na podjęcie przez Zarząd dalszych kroków 

związanych z zweryfikowaniem wysokości opłat za wynajęcie dziedzińca zamkowego, sal 

konferencyjnych itp., które ponoszone są przez organizatorów imprez odbywających się  

na Zamku. Zdaniem Zastępcy Dyrektora ds. wystaw kwestie organizacyjne można byłoby 

zlecić wyspecjalizowanej kancelarii prawnej. W trakcie rozmowy podkreślono, że pracownicy 

Zamku nie są w stanie samodzielnie opracować ww. dokumentów, a jeśliby mieliby to zrobić, 

odbyłoby się to kosztem innych realizowanych zadań. 

Mając na uwadze pozyskane ww. informacje Starosta ponownie zadzwonił do Dyrektora 

Zamku Piastowskiego w Raciborzu Krystyny Niklewicz informując, że rozmowa odbywa się 

w trakcie posiedzenia Zarządu w trybie głośnomówiącym. Podczas rozmowy Starosta polecił 

Dyrektorowi ustosunkować się do ww. problemów, w tym wyjaśnić dlaczego do tej pory  

nie został przygotowany cennik biletów wstępu na Zamek, a dochody Zamku nie są 

realizowane w zaplanowanej wysokości. 

Dyrektor Krystyna Niklewicz odpowiedziała, że nie wie jak inaczej przygotować cennik 

biletów wstępu na Zamek. 

Starosta dodał, że Dyrektor Zamku nie przedstawiła regulaminu korzystania z pomieszczeń 

oraz innych obiektów i urządzeń na Zamku, a ten, który obowiązuje do tej pory został 

uchwalony w 2013 r. Starosta ponownie zapytał Dyrektora dlaczego przez cały czas trwania 

remontu Zamku nie został przygotowany cennik biletu wstępu? 

Z kolei Wicestarosta Ewa Lewandowska przekazała Dyrektorowi Krystynie Niklewicz 

ustalenia, które miały miejsce w trakcie spotkania z Zastępcą Dyrektora ds. wystaw 

Grzegorzem Wawocznym w dniu 20 maja br. 

Dyrektor Krystyna Niklewicz odpowiedziała, że miały miejsce prace nad cennikiem biletu 

wstępów. 
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Starosta podkreślił, że nowy cennik biletów wstępu na Zamek miał obowiązywać  

od 1 czerwca br. Ponadto zaznaczył, że polecenia kierowane do Dyrektora dotyczące  

opracowania formuły funkcjonowania jednostki po zakończeniu prac remontowych Zamku 

były kierowane do Dyrektora rok wcześniej, a w ostatnim czasie przypominano o ich 

niezrealizowaniu. W związku z powyższym Starosta zaprosił Dyrektora Zamku 

Piastowskiego w Raciborzu na posiedzenie Zarządu, a następnie zakończył rozmowę 

telefoniczną. 

O godz. 09.15 Starosta ogłosił przerwę w obradach Zarządu Powiatu Raciborskiego. 

 

Ad. 4 

 

Po zakończeniu przerwy o godz. 09.25 Starosta przywitał na posiedzeniu Dyrektora Zamku 

Piastowskiego w Raciborzu Krystynę Niklewicz oraz Zastępcę Dyrektora ds. wystaw 

Grzegorza Wawocznego. Ponadto na posiedzenie został poproszony Inspektor Biura Obsługi 

Starosty Szymon Kura. 

Wicestarosta Ewa Lewandowska przypomniała ustalenia ze spotkania z Zastępcą Dyrektora  

ds. wystaw Grzegorzem Wawocznym w dniu 20 maja 2024 r., w szczególności zapytała  

o cennik biletów na Zamek. 

Starosta jeszcze raz powtórzył, że generalnie nie ma darmowych wejść na Zamek, a osoby 

odwiedzające Zamek powinny płacić za bilety wstępu. Jedynie w wyjątkowych sytuacjach 

nieodpłatny wstęp na Zamek przysługuje np. uczestnikom wydarzenia, które organizowane  

jest z udziałem Powiatu Raciborskiego, za zgodą Starosty. 

Dyrektor Krystyna Niklewicz odpowiedziała, że projekt cennika został przesłany  

do tut. Starostwa. 

W tym miejscu został zebranym rozdany mail, który wpłynął do tut. Starostwa  

w dniu 15 maja 2024 r. o godz. 17.40, przesłany przez Zastępcę Dyrektora  

ds. wystaw Grzegorza Wawocznego dotyczący propozycji cennika biletów wstępu na Zamek 

oraz wysokości opłat za korzystanie z urządzeń i obiektów na Zamku. 

Starosta zapytał Dyrektora czy bierze odpowiedzialność za przesłany cennik i czy może on 

zostać przyjęty przez Zarząd? Przypomniał, że w trakcie posiedzenia w dniu 15 maja 2024 r.  

telefonicznie polecił Dyrektorowi Zamku Piastowskiego w Raciborzu przygotować w trybie 

pilnym zaktualizowaną propozycję cennika biletów wstępu na Zamek oraz opłat  

za korzystanie z urządzeń i obiektów Zamku. 
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Zastępca Dyrektora ds. wystaw Grzegorz Wawoczny uzupełnił, że po analizie dokumentów 

dotyczących funkcjonowania Zamku zauważył braki, które wynikają z faktu, że dokumenty te 

nie zostały zaktualizowane po otwarciu muzeum multimedialnego. Punktem wyjścia 

dokonanej analizy były regulaminy zwiedzania, jakie obowiązują na Zamku Królewskim  

na Wawelu (w tym dotyczące biletów bezpłatnych i  ulgowych, jak udostępniane jest wzgórze 

zamkowe, itd.). Uregulowania wymagają szczegółowe kwestie, np.: czy można zwiedzać 

zamek z wózkiem dziecięcym, czy opiekun niepełnosprawnych może wejść za darmo,  

kto może wjechać autem na dziedziniec czy studenci mogą wejść za darmo, itd. Zwrócił 

uwagę, że nie opracowano nowego regulaminu korzystania z pomieszczeń oraz innych 

obiektów i urządzeń na Zamku, po otwarciu muzeum. Ten regulamin mógł zostać uchwalony 

pół roku temu. Możliwe jest, aby cały blok dokumentów organizacyjnych został zlecony 

wyspecjalizowanej kancelarii prawnej, która bierze odpowiedzialność za ich sporządzenie, 

szczególnie w przypadku gdy nadzór prawny wojewody będzie kwestionował poszczególne 

zapisy dokumentów. Dokumenty te mogą zostać również opracowane przez pracowników 

Zamku, przy wsparciu kadry zarządzającej Starostwa, np. Sekretarza Powiatu.  

Po opracowaniu i przyjęciu dokumentów organizacyjnych kolejno należy uregulować kwestie 

ekonomiczne (wysokość poszczególnych opłat). 

Starosta zwrócił uwagę, co podkreślili również zebrani, że w ramach struktury organizacyjnej 

Zamku utworzono stanowisko dyrektora oraz dwóch zastępców dyrektora, a do chwili 

obecnej nie opracowano nowego cennika biletów wstępu. Zastępca Dyrektora ds. wystaw, 

który zatrudniony jest od lutego br., odpowiada za podejmowanie skutecznych działań  

w zakresie zwiększania ruchu turystycznego Zamku Piastowskiego (Domu Książęcego, 

Słodowni) i wywiązuje się z przekazanych zadań. Za kwestie administracyjne odpowiada 

Dyrektor i ponosi za nie odpowiedzialność. 

Dyrektor Krystyna Niklewicz odpowiedziała, że były robione przeliczenia co do wysokości 

biletów wstępu. 

Zdaniem Starosty w tej sytuacji koniecznym jest niezwłoczne przygotowanie pakietu 

dokumentów organizacyjnych Zamku. 

Z kolei Zastępca Dyrektora ds. wystaw Grzegorz Wawoczny podniósł, że planowana od lipca 

br. podwyżka cen energii wymaga zmiany podejścia co do ustalania opłaty za wynajem 

dziedzińca, sceny i sal konferencyjnych na Zamku. 

Starosta zapytał, jakie są terminy przyjęcia pakietu dokumentów organizacyjnych Zamku? 

Zastępca Dyrektora ds. wystaw Grzegorz Wawoczny stwierdził, że w przypadku zlecenia 

opracowania kancelarii prawnej przygotowanie dokumentów nie potrwa długo. 
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Zdaniem Skarbnika Powiatu zlecenie, o którym mówił przedmówca nie jest najlepszym 

rozwiązaniem. Pozostałe jednostki organizacyjne Powiatu Raciborskiego samodzielnie 

opracowują dokumenty organizacyjne i wszelkie inne niezbędne do funkcjonowania  

(m.in. regulaminy, cenniki). 

Starosta stwierdził, że gdyby ta rozmowa odbyła się rok temu, to bez żadnych wątpliwości 

przyznałby rację Skarbnikowi Powiatu, a teraz jest przekonany, że trzeba szukać rozwiązania, 

które pozwoli uporządkować omawianą sytuację. 

W tym miejscu Dyrektor Zamku Piastowskiego w Raciborzu Krystyna Niklewicz 

oświadczyła, że wypowiada umowę o pracę z zachowaniem 3-miesięcznego okresu 

wypowiedzenia i wnioskuje o zwolnienie z obowiązku świadczenia pracy. 

Odnosząc się do złożonego oświadczenia przez Dyrektora Zamku Piastowskiego  

w Raciborzu, Starosta przypomniał, że środki finansowe na adaptację Zamku pozyskano  

w 2021 r., przez kolejne lata trwały prace remontowe. W związku z adaptacją Słodowni  

i modernizacją Domu Książęcego działalność jednostki była mocno ograniczona, stąd był 

czas i możliwości, aby dopracować dokumenty organizacyjne Zamku. Wiadomy też był 

termin zakończenia adaptacji. Zarząd na bieżąco monitorował sytuację w tym zakresie, w tym 

wystosowywał polecenia do Dyrektora. Teraz Zarząd oczekuje podjęcia zdecydowanych 

kroków przez Dyrektora Zamku. 

Dyrektor Krystyna Niklewicz ponownie oświadczyła, że wypowiada umowę o pracę  

z zachowaniem 3-miesięcznego okresu wypowiedzenia i wnioskuje o zwolnienie z obowiązku 

świadczenia pracy. 

Starosta podkreślił, że Dyrektor ma bardzo duże wsparcie ze strony Członków Zarządu 

Powiatu Raciborskiego. Zarząd nigdy nie odmówił dofinansowania działalności jednostki, 

przychylił się do prośby Dyrektora o utworzenie stanowiska Zastępcy Dyrektora ds. wystaw. 

Stąd złożenie wypowiedzenia w tym momencie przez Dyrektora to ucieczka  

od odpowiedzialności i potwierdzenie braku skuteczności działania. 

Wracając do kwestii zlecenia kancelarii zewnętrznej opracowania kompletu dokumentów 

organizacyjnych, Zastępca Dyrektora ds. wystaw Grzegorz Wawoczny zwrócił uwagę,  

że prawo konsumenckie ciągle się zmienia. Zamek wchodzi do obszaru e-commerce  

przy sprzedaży biletów, dochodzą kwestie zwrotów, reklamacji itd. Poza tym Zamek 

powinien oferować część imprez/wydarzeń niekomercyjnych. Celowym wydaje się, aby 

„większe” dokumenty opracowała kancelaria prawna, a bieżące przygotowali pracownicy 

Zamku, przy wsparciu merytorycznym pracowników Starostwa. 
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Wicestarosta Ewa Lewandowska podkreśliła, że odpowiedzialność za przygotowanie całości 

dokumentów organizacyjnych spoczywa na barkach kierownika jednostki. Tym bardziej,  

że w trakcie trwania adaptacji budynku Słodowni i modernizacji Domu Książęcego było 

bardzo dużo czasu na uregulowanie tych zagadnień. Propozycja stawek czynszu, wysokości 

biletów wstępu musi zostać przygotowana. 

Zastępca Dyrektora ds. wystaw Grzegorz Wawoczny powtórzył, aby w pierwszej kolejności 

został opracowany komplet dokumentów organizacyjnych, prace te powinny zostać 

zakończone maksymalnie do września br. Od trzeciego kwartału br. spodziewany jest 

zwiększony ruch turystyczny na Zamku, a co za tym idzie wzrośnie sprzedaż biletów wstępu. 

Szacowana liczba odwiedzających Zamek może być zbliżona do tej, która odwiedza 

Zabytkową Stację Kolei Wąskotorowej w Rudach. 

 

O godz. 10.10 Starosta zakończył posiedzenie Zarządu Powiatu Raciborskiego. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała: 

Inspektor 

w Wydziale Organizacyjnym 

 

Magdalena Powązka 

 

Prowadzący posiedzenie: 

Starosta 

 

Grzegorz Swoboda 
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Załączniki: 

1. Lista obecności z posiedzenia Zarządu Powiatu Raciborskiego w dniu 22 maja 2024 r. 

2. Porządek posiedzenia Zarządu Powiatu Raciborskiego w dniu 22 maja 2024 r. 


